
 
 
 
 
 
Aan: PS en GS Provincie Noord-Holland 

Van: NM, LNH en MNH 

Zaandam, 14 juni 2024 

Betreft:  Uitstel realisatie NNN naar 2050 

 

 

 

Geachte leden van Provinciale Staten van Noord-Holland, 

Op 17 juni bespreekt u in de commissie Landelijk Gebied het concept voor-ontwerp van het 
Provinciaal Programma Landelijk Gebied (PPLG). Met deze brief willen Natuurmonumenten, 
Landschap Noord-Holland, en de Natuur- en Milieufederatie Noord-Holland onze zorgen 
uitspreken over de voorgenomen koerswijziging voor het Natuurnetwerk Nederland (NNN).   

In de nieuwe versie van het PPLG wordt voorgesteld om de middelen voor het NNN vooral te 
concentreren in de focusgebieden en de deadline buiten de focusgebieden te verruimen naar 
2050. Circa tweederdedeel van de restanttaakstelling NNN ligt buiten deze focusgebieden, 
bijvoorbeeld in weidevogelgebieden of natuurverbindingen. 

 

 

Geen actieve rol meer van de provincie in grote delen van Noord-Holland 

Het huidige plan om de deadline van 2027 uit het coalitieakkoord los te laten en de afronding 
van het NNN voor deze gebieden uit te stellen tot 2050, heeft grote gevolgen. In vrijwel geheel 
Westfriesland en de Noordkop, maar ook in het Gooi of langs het Markermeer, zal de provincie 
geen actieve rol meer spelen bij de realisatie van het NNN. Het natuurbeleid zal zich hier 
beperken tot een subsidieregeling voor aankoop door derden. Daarvoor wordt een indicatief 
bedrag van 3,6 miljoen euro genoemd. We vragen u het mogelijk te maken het budget op te 
hogen als bij gebleken kansen in de markt het budget wordt overschreden. Zo kunnen deze 
kansen wel verzilverd worden. 

 

 

Uitstel naar 2050 is gelijk aan afstel 

Uitstel tot over zesentwintig jaar zal in de praktijk als afstel worden beleefd. Bovendien moet om 
het doel te halen de aankoop en inrichting wel veel eerder plaats vinden. Dit uitstel heeft grote 



 
 
 
 
 
gevolgen voor de natuurwaarden. Niet alleen voor de potentiële natuurwaarden op de gronden 
zelf, maar ook door de externe werking van deze gronden op reeds gerealiseerde NNN. Daarmee 
treedt een verslechtering op ten opzichte van de huidige situatie, en komen natuurdoelen alleen 
maar verder weg te liggen. 

Nu al zien we dat grondeigenaren hun afweging of ze NNN begrensde grond willen verkopen al 
expliciet anders maken. Sommigen trekken hun aanbod tot onderhandeling over verkoop in en 
gaan over tot aanvraag van ANLb. Hierdoor vindt realisatie van vaak lichtere beheerpakketten 
plaats die omkeerbaar zijn en ook slechts een korte tijd (6 jaar) gelden. Hier ontbreekt 
planologische borging van de natuurfunctie waarmee definitieve veiligstellen van de 
natuurfunctie gerealiseerd wordt. 

Onze oproep: blijf daarom ook buiten de focusgebieden inzetten op het afronden van het 
NNN. Door de voortgang elke drie jaar te evalueren en de financieringsmogelijkheden 
overeenkomstig aan te passen, blijft er een constant proces bestaan om de NNN-doelstellingen 
te halen. Op deze manier is het voor grondeigenaren duidelijk dat de percelen als natuur zijn 
bestemd. Dit zal voorkomen dat er een achteruitgang plaatsvindt binnen de begrensde 
percelen. 

In het huidige voorstel gaat men uit van aankoop van 40 hectare NNN door derden per jaar 
buiten de focusgebieden. Dit getal is gebaseerd op de gemiddelde aankoop in de afgelopen 
jaren. Onze organisaties zien echter volop kansen om meer te realiseren, mits er budget 
beschikbaar is. 

 

 

Alleen NNN en Programma Natuur is onvoldoende voor natuurherstel 

Daarnaast willen wij benadrukken dat het uitgangspunt op pagina 2 van uw brief dat het 
Programma Natuur en de afronding van het NNN gezamenlijk leiden tot herstel van de Noord-
Hollandse natuur niet klopt. Het huidige voorstel lijkt te impliceren dat we met de maatregelen 
in dit programma klaar zijn met natuurherstel. Dit is echter niet het geval. Zolang de 
drukfactoren als te veel stikstof en een slechte waterkwaliteit niet zijn weggenomen, is het 
dweilen met de kraan openen. Maatregelen als plaggen en bossen kappen zijn 
overlevingsmaatregelen, totdat het milieu op orde is.  De natuurdoelanalyses en de adviezen 
van de ecologische autoriteit laten zien dat er meer nodig is dan alleen maatregelen in de 
natuurgebieden zelf, namelijk een gebiedsoverstijgend systeemherstel.  

Daarnaast beperkt het Programma Natuur zich tot Natura 2000 gebieden. In de startversie van 
het PPLG was nog sprake van een actief weidevogelbeleid, en aanleg van groenblauwe 
dooradering zoals natuurvriendelijke oevers. In deze versie lijken budgetten randvoorwaardelijk 



 
 
 
 
 
te zijn. Hierdoor lijkt ook het behalen van de doelen uit de Kaderrichtlijn Water (KRW) in 2027 
nog verder weg. 

We roepen u op om bovenstaande punten serieus te overwegen en te herzien. Alleen door een 
proactief en urgent beleid kunnen we de biodiversiteit en natuurlijke rijkdommen van Noord-
Holland behouden en versterken.  

Met vriendelijke groet, 


